
Protokół Nr  13/09 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu  9 września 2009 r. 
 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) zmieniającego uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta 
Białogard na lata 2003-2010 – druk B, 

Przedstawia: Waldemar Marczyk, Naczelnik IM 
b) zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2009 – druk C.  

Przedstawia: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
3. Wnioski do budżetu Miasta na 2010 rok. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 

Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 9.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik.  
 Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i przedstawiony porządek, 
głosując: za- 4  (jednogłośnie). 
  
Ad 2 
Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące  projekty uchwał: 

a) zmieniający uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard 
na lata 2003-2010 – druk B, 

Przedstawił: Waldemar Marczyk, Naczelnik IM 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał dlaczego w wykazie jest ul. Kołobrzeska skoro Rada zdjęła to zadanie? 

Ponadto należy znieść zapis o rewitalizacji i urealnić daty w WPI. Radny pytał czy jest 
potrzebna rozbudowa bazy o kolejne 800 tys. zł skoro obecna  jest niewykorzystywana? 

Naczelnik IM – odpowiedział, że nie dotarł wniosek, bo nie został przegłosowany. W WPI 
powinny są wszystkie pozycje, które są przewidziane do realizacji. Napisanie wniosku 
wymaga zapisu  w WPI takiej pozycji. 

P.Janowski – stwierdził, że to wynika z potrzeby większej ilości miejsc noclegowych o 
podobnym standardzie w  jednym miejscu. 

K.Skoczyk -  pytał o dobudówkę przy CKiSE oraz jej koszt? 
P.Janowski – wyjaśnił, że dofinansowanie będzie do 85%, a 15% wkładu własnego. Całkowity 

koszt to 1 mln 400 tys. zł, a wkład Miasta - 220 tys. zł. 
B.Stanczewski – dodał, że rakie działania przewidziane są w związku z dużym szacunkowo 

utrzymaniem CKiSE oraz Młodzieżowego Domu Kultury.  
Burmistrz – stwierdził, że młodzież podpowiedziała o potrzebie takiej dobudówki  w związku z 

projektem „Rozwój regionu w oczach młodych”. Ponadto podkreślano, że obecnym stanie 
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dom kultury nie funkcjonuje. Dlatego chcą wystąpić z wnioskiem o dodatkowe środki. 
Zachętą jest fakt, że wkład pokryje zakup sprzętu zewnętrznego do organizacji imprez. 

Dyrektor – stwierdził, że pomysł wyszedł z wydziału Urzędu Miasta.  
Burmistrz – powiedział, że  taką wiedzę mieli ale nikt nie podjął inicjatywy. 
Dyrektor – stwierdził, że  jest taka potrzeba. Termin na złożenie wniosku jest do 14.09. 

Chodzi o dobudowanie części pomiędzy skrzydłem a śmietnikiem. Brakuje pomieszczeń na 
prowadzenie zajęć dydaktycznych oraz uciążliwych muzycznych. Chcemy zrobić budynek i 
wyposażyć w sprzęt. Wówczas sami będą w stanie realizować imprezy plenerowe. 
Dotychczasowy sprzęt został w części przekazany, dlatego obecnie wypożyczają.  

Burmistrz – pytał czy Dyrektor  ma  wiedzę jakie będą koszty utrzymania? 
Dyrektor – stwierdził, że taką wiedzę chce uzyskać od projektanta. 
Przewodniczący Rady – wyjaśnił, że koncepcja domu kultury była ograniczona, gdyż nie był w 

stanie spełniać obowiązku wynikającego z ustawy. Chodzi, aby nie powstała kolejna pusta 
działalność. Pytał o interpretację prawną w zakresie prowadzenia działalności. 

Dyrektor – odpowiedział, że był w Urzędzie Wojewódzkim i usłyszał, że projekt nie może 
przynosić nieuprawnionych dodatkowych korzyści, tj. osiągania zysku z działalności. 
Realizacja jest możliwa pod warunkiem, że bilansuje się  działalność. Nie robimy tego, bo 
nie mamy sprzętu. 

J.Leszczyk – stwierdził, że jest  przeciwko temu projektowi. 
B.Stanczewski – powiedział, że jest niewiele zespołów muzycznych, ta młodzież już jest 

zagospodarowana w szkołach. 
Dyrektor poinformował, że przez rok połowa mieszkańców odwiedziła kino. 
Naczelnik RGS – powiedział, że nabór na kulturę jest w tym roku. 
J.Leszczyk – nadmienił, że dzisiaj jest wiele metrów niewykorzystanych w CKiSE. Hol nie jest 

funkcjonalny.  
Burmistrz – stwierdził, że uczestniczył w warsztatach i jednym z postulatów był brak sali. 

Dom kultury musi naprawdę  funkcjonować a obecnie  nie funkcjonuje. 
Przewodniczący Komisji ogłosił 5  minut przerwy do godz. 13.05. 
Po przerwie wznowiono posiedzenie. 
J.Harłacz – stwierdził, że to kolejny przykład nieprzemyślanej inwestycji, na zespoły rockowe 

nie będzie wydawał pieniędzy.  
Przewodniczący Rady – stwierdził, że należy wnieść wniosek do Burmistrza Miasta o spójny 

plan instytucji samorządowych, aby spójnie tą kulturę tworzyć. Należy postanowić czy 
jesteśmy za tym, aby ubiegać się o remonty. Należy zakończyć salę przy domu dziecka, bo 
istnieje potrzeba dodatkowej kubatury. 

B.Stanczewski – powiedział, że złożenie projektu do RPO naraża Miasto na koszty około 70 
tys. zł. Baza studia muzycznego jest nieuzasadniona społecznie. 

J.Harłacz – powiedział, że nie ma koncepcji działalności tego domu kultury.  
Przewodniczący Rady – stwierdził, że nie  ma Wydz. Kultury, który winien zająć się szeroko 

pojętą współpracą 
J.Turnik – nadmienił, że był wniosek Komisji, aby każdy projekt i wniosek był przedstawiany 

dla radnych. Za kwotę 1 mln 200 tys. zł wybuduje się z marmurów.  
 

Komisja zaopiniowała negatywnie w/w projekt uchwały, 
głosując: za-0, przeciw-3, wstrzymało się-1. 

 
W wyniku dyskusji Komisja zobowiązuje Burmistrza Miasta do zaprzestania działań w 

związku z tym projektem oraz wnosi o wcześniejsze informowanie radnych o przystąpieniu do 
prac nad kolejnymi projektami. 
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b) zmieniającą uchwałę budżetową na rok 2009 – druk C.  
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – pytał czy jest w korekcie budżetu przeniesienie 27 tys. zł na piknik 

organizowany  na tydzień przed wyborami? Radny nie przypuszcza, aby dochód był większy 
niż wydatek. 

J.Leszczyk – stwierdził, że to ukryty festyn wyborczy, bo wszyscy będą się reklamować. 
J.Harłacz – proponował przełożyć tą imprezę po wyborach.  
 

Komisja zaopiniowała negatywnie w/w projekt uchwały, 
głosując: za-0, przeciw-3, wstrzymało się-1. 

 
Komisja przegłosowała: za-4 (jednogłośnie) wniosek do Burmistrza Miasta o stworzenie do 

końca września 2009 r. przez merytoryczny wydział Urzędu Miasta koncepcji 
funkcjonowania kultury, aby była spójna z  Powiatem Białogardzkim, Białogardzką 
Spółdzielnią Mieszkaniową, szkołami i innymi instytucjami kulturalnymi. 

 
Ad 3 
Komisja przegłosowała następujące wnioski do budżetu Miasta na 2010 rok: 

1. Zwiększenie  i rzeczywiste skierowanie środków do stowarzyszeń sportowych, w tym 
również na zakup odzieży sportowej dla dzieci i młodzieży. Przegłosowano: za-4  
(jednogłośnie). 

2. Zapewnić środki na kulturę i sport nie mniejsze niż w 2009 roku. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

3. Utrzymanie w szkołach samorządowych stałej opieki medycznej. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

4. Kontynuowanie prac związanych z budową krytej pływalni. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

5. Uwzględnienie kwoty niezbędnej na monitoring miejskiego placu zabaw i w szkołach z 
funduszu na Przeciwdziałanie Alkoholizmowi. Przegłosowano: za – 4 (jednogłośnie). 

6. Przeznaczyć dotację dla ZBiLK na zakup materiałów budowanych dla mieszkańców 
chętnych do samodzielnego wykonania remontu w zajmowanych lokalach 
mieszkalnych. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

7. Podjąć zdecydowane działania w zakresie remontów  budownictwa komunalnego i 
socjalnego. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

8. Wykonać remont nawierzchni tartanowej stadionu. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

9. Uwzględnić środki na remont dachu sali sportowej Szkoły Podstawowej Nr 5. 
Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

10. Ująć środki na zmianę organizacji ruchu drogowego w mieście, w tym podjąć 
działania w zakresie udrożnienia parkingów w centrum Miasta (ul. Wojska Polskiego). 
Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

11. Uwarunkować dotację dla Centrum Integracji Społecznej od wykonywania prac przez 
podopiecznych na rzecz Miasta. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

12. Zwiększenie środków na nowoczesne pomoce naukowe w szkołach samorządowych. 
Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

13. Wykorzystanie obiektów będących w zarządzie ZOSiK, szczególnie sportowych w celu 
osiągnięcia większych dochodów. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 
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14. Urealnienie umów o wynajem obiektów i lokali użytkowych oraz reklam na terenie 
Miasta. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

15. Przewidzieć środki na inwestycje ujęte w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. 
Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

16. Zapewnić w budżecie SP Nr 4 wydatki niezbędne na media z tytułu korzystania z sali 
„Ośrodka pod Świerkiem”. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

17. Zabezpieczyć środki na rewitalizację parku Orła Białego. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

18. Zapisać kwotę 50 tys. zł na obchody 20-lecia samorządu. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

19. Zapisać kwotę 50 tys. zł z funduszu na przeciwdziałanie alkoholizmowi na wyjazd 
dzieci na baseny. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

20. Przewidzieć środki na dokończenie inwestycji „Budowa boiska Gimnazjum Nr 1 w 
Białogardzie” i rozpoczęcie inwestycji budowy boiska dla SP Nr 3. Przegłosowano: 
za-4 (jednogłośnie). 

21. Przewidzieć środki na konserwację boiska na oś. Kołobrzeskim. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

22. Wyodrębnić środki na organizację zajęć pozalekcyjnych w szkołach. Przegłosowano: 
za-4 (jednogłośnie). 

23. Podjąć działania w celu zagospodarowania pustych pomieszczeń w Centrum Kultury i 
Spotkań Europejskich w Białogardzie. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

24. Podjąć działania w celu budowy parkingów przy sali „Ośrodka pod Świerkiem" oraz 
zagospodarowania przejścia ze SP Nr 4 do sali gimnastycznej. Przegłosowano: za-4 
(jednogłośnie). 

25. Przewidzieć środki w budżecie Miasta na 2009 i 2010 rok na etat asystenta do klasy 
integracyjnej w Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

 
 
Ad 4 
Radni nie zabrali głosów w ramach spraw różnych. 
 
Ad 5 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 14.15  zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 
 
Przewodniczący  Komisji 

              
                    Janusz Turnik 
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